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 Činnosť  orgánov samosprávy 

    

Starostom obce je i v tomto kalendárnom roku, v roku 2011 Ing. Ľubomír Miklánek .Počet poslancov, 

počet komisií a ich členov sa ani v tomto kalendárnom roku nemení. 

Na OcÚ nastúpila  pracovať od 1. januára  ako upratovačka pani Zdenka Sahajová. 

Ing.Lukáš Hubert pracuje na miestnom OcÚ ako prednosta od 7. februára do 7.augusta, kedy sa jeho 

pracovná činnosť končí, no od 1. septembra v pracovnej činnosti  na OcÚ opäť pokračuje. 

Od 1. mája 2011 funkciu kultúrnej referentky vykonáva pani  Martina Nešťáková a zároveň je 

i správkyňou cintorína. 

Ing. Jarmila Podolanová – hlavná kontrolórka obce – ukončila na miestnom OcÚ  výkon tejto funkcie 

15. júla 2011 a pracovný pomer  ukončila dňa  31. októbra 2011. 

Funkciu hlavnej kontrolórky obce vykonáva od 16. júla Ing. Martina Švehlová-Juríková.  

 

V tomto kalendárnom roku a to 1. januára oslávila spoločná mena –euro -svoje 13 narodeniny. 

V povedomí ľudí sa jej vznik datuje na tento deň, no ona v skutočnosti fungovala už od januára 

1999.Spoločná mena má dva významy a to: ekonomický a politický.  Na výročí eura je smutné, že 

jednotlivé vlády dopustili aby banková kríza ohrozovala jeho fungovanie. 

 

Verejno – spoločenský život 

 

Že nešťastie skutočne nechodí po horách, ale po ľudóch a vôbec „nerozmýšľa nad tým akú bolesť 

svojim konaním spôsobuje“, sme sa presvedčili v túto jeseň, začiatkom septembra. 

29.11.1974 – 7.9. 2011 

Toto boli dva dátumy v kondolenčnej knihe v Základnej škole na sídlisku Centrum v Dubnici nad 

Váhom. Hovoria o tom,  že v troskách lietadla vyhasol mladý život. Život kamaráta, športovca, ale 

i manžela a otca: Pavla Demitru.  Človeka, ktorý sa vedel pre druhých rozdať. 

 

Prof. PhDr. Iveta Radičová, PhD. bola odvolaná z funkcie predsedníčky vlády SR. Parlament jej na 

svojom zasadnutí 11.októbra  2011 nevyslovil dôveru. 

Prezident SR Ivan Gašparovič  25. októbra 2011 poveril Ivetu Radičovú, aby podľa čl.115 ods.3 Ústavy 

SR vykonávala svoju pôsobnosť až do vymenovania novej vlády. Parlamentné voľby sa konajú 10. 

marca 2012  



 

 

Je piatok 11. marca 2011 a z rádia a televízie sa dozvedáme desivú správu: severovýchodnú časť 

Japonska  postihlo najhoršie zemetrasenie v dejinách tohto ostrovného štátu: otrasy zeme so silou8,9 

stupňa Richterovej škály. Oveľa väčšie škody však napáchalo zemetrasenie tým, že vyvolalo ničivé 

cunami. Najväčšie obete si vyžiadali práve prívalové morské vlny – zmietli zo zemského povrchu 

všetko, čo im stálo v ceste. Japonsko – krajina, ktorá zatiaľ jediná na svete zažila výbuch atómových 

bômb, opäť čelí jadrovej hrozbe v podobe výbuchu reaktora jadrovej elektrárne vo Fukušime. 

 

Pravdepodobne v dôsledku silného zemetrasenia sa k životu prebrala sopka Shinmoedake na ostrove 

Kjúšú. Aj napriek tomu, že obyvatelia tohto ostrovného štátu sú na zemetrasenia zvyknutí a vedia 

v takýchto prípadoch zachovať  „chladnú hlavu“, teda vedia ako sa v takomto prípade chrániť, proti 

tejto ničivej sile boli úplne bezmocní  a boli odkázaní na humanitárnu pomoc. Zostali bez zdroja pitnej 

vody, bez potravín, bez strechy nad hlavou. Spod rozvalín sa ozývalo volanie o pomoc. 

 

Zvykne sa hovoriť: „do tretice všetko dobré“ – no v tomto kalendárnom roku  to bolo presne 

naopak:18. decembra  2011 v nedeľu,  obletela snád´celý svet správa, ktorá oznamovala, že  odišiel 

umelec, disident a prezident, ktorý zaujal svet a ten na neho nikdy nezabudne – pán  Václav Havel. 

 

Veľká  Javorina – nemý svedok bratstva Čechov a Slovákov. I toho roku „Vatra priateľstva“oznámila 
širokému okoliu, že sa tu opäť na symbolickom  mieste stretlo, aj napriek nepriazni počasia, mnoho 
účastníkov tak zo Slovenskej ako aj z Českej strany. Čaro tejto neopakovateľnej chvíle umocnil spev 
folklórneho súboru z Kunovíc.  

V nedeľu 27. februára si občania Podjavorinskej obce Cetuna pripomenuli položením vencov 
k pamätníku padlých a umučených 66 výročie  partizánskeho boja, kde vyhasol aj mladý život 
partizánskeho veliteľa Miloša Uhra. Tejto pietnej spomienky sa zúčastnili delegácie Ruska, 
Ukrajiny, ČR, Poľska, Rumunska a starostovia a obyvatelia okolitých obcí. 

 

Oslobodenie našej obce 

Oslavy 66 výročia tejto významnej udalosti  sa začali v našej obci v piatok 29. apríla dopoludnia. 

Starosta obce a prizvaní hostia položili vence pri pamätnej tabuli  na budove našej ZŠ  jedného 

z osloboditeľov našej obce, ktorý tu položil svoj  život por. N.N.Smirnova. 

Slávnostný deň pokračoval  v telocvični školy. Tu bol ďalší významný hosť – prvý slovenský 
kozmonaut Ing. Ivan Bella. Veľmi pútavo a zaujímavo priblížil žiakom svoju „predkozmickú 
„prípravu, ale i samotný pobyt v kozme. 

Oslavy vyvrcholili v podvečerných hodinách na miestnom futbalovom ihrisku rekonštrukciou 

oslobodzovacích bojov ,ktoré  v našej obci prebiehali v noci z 28. na29. apríla. Až po doznení 

posledných výstrelov si všetci prítomní uvedomili  všetky  hrôzy, ktoré vojna so sebou prináša. 



 

Mesto Brezová pod Bradlom si 92. výročie tragickej smrti generála M.R.Štefánika 
pripomenulo  7.mája  2011 pri mohyle na Bradle za účasti starostov okolitých obcí, ktorí si tohto 
velikána uctili položením vencov k mohyle. 

„Tu bratia vždy  stretať sa budú“ – tento nápis na Hollubyho chate na Veľkej Javorine hovorí za 
všetko, netreba ho nikomu objasňovať. V poslednú júlovú nedeľu sa tu  už tradične konali oslavy  
bratstva národov – ale počasie bolo také nepriaznivé, že program musel byť úplne zrušený. 

 

Slávnostná spomienka   na 67. Výročie SNP sa začala na vrchu ROH nad obcou Lubina v nedeľu 
28. Augusta kladením vencov čestnej stráže k pamätníku padlých, za účasti významných hostí. Boli to 
poslanci NR SR pán Baška a pán Bublavý, starostovia okolitých obcí a výynamné osobnosti 
protifašistického odboja.Slová básne prednesené herečkou Evou Kristínovou túto sviatočnú 
atmosféru ešte umocnili. Slávnosť pokračovala v obnovovanom amfiteátri bohatým a hodnotným 
kultúrnym programom. 

Výročie vzniku Československa, ku ktorému došlo oficiálne 28. októbra  1918,si predstavitelia 
okolitých obcí pripomínajú spomienkovým kladením vencov na pamätné miesta na území Českej 
a Slovenskej republiky. Toho roku sa trasa kladenia vencov začala v Uherskom Brode, pokračovala 
v Moravskom Lieskovom, na Veľkej Javorine,v Starej Turej, v Myjave, Košariskách – pri mohyle 
M.R.Štefánika, v Skalici,v Hodoníne, v Strážnici a vyvrcholením bolo položenie vencov na  námestí 
v Uherskom Hradišti. 

 

 Kultúrno –spoločenský život 

 

Moravskolieskovský hlásnik má 20 rokov 

Prvé číslo vyšlo v máji 1991.Prečo hlásnik? Iniciátor, redaktor a tvorca prvých čísel Ing. Ján 

Miklánek,CSc, vtedajší prednosta OcÚ,hovorí:  „Hlásnik preto,aby ako voľakedy obecný hlásnik bdel 

a strážil bezpečnosť všetkých pred nebezpečenstvami“. 

Vtedajší starosta obce Jaroslav Bradáč v úvodnom slove povedal, že jeho poslaním bude informovať 

o práci obecného úradu, obecného zastupiteľstva a o verejnom živote obce. Počas tých 20.tych rokov 

sa vystriedalo viacero šéfredaktorov, menil sa obsah i zloženie a samozrejme i počet výtlačkov ročne. 

Občania sa dozvedali o dianí nielen v našej obci, ale i v okolí.  Zaželajme mu nech sa mu darí aspoň 

ďalších 20 rokov . 

PLATINOVÁ  SVADBA 

Je to oslava 70 spoločne prežitých rokov v manželstve. Manželia Anna a Augustín Turiakoví sa tejto 

krásnej udalosti dožili 28.12.2010. Svoje áno si pred 70 –timi rokmi povedali v rímsko-katolíckom 

kostole v Strečne.V tejto chvíli iste nerozmýšľali  nad tým čo všetko ich v živote čaká.Vychovali spolu 

7 detí a teraz sa tešia už z vnúčat – tých majú 19 a pravnúčat a tých je 38 a dokonca majú 

i prapravnúčika –Alexa.  Do našej obce sa prisťahovali pre 35 rokmi. Život mali ťažký. Pán Augustín 

postavil za svoj život 11domov,pri tom pracoval ako posunovač na železnici a podobne ako  i pani 

Anna obaja boli zruční domáci majstri, ba pán Augustín bol aj napriek ťažkej lopote veselý človek - 



 

hrával na husliach a kontrabase. Dnes sú to dvaja sivovlasí starkí, ktorým praje zdravie a pohodu celá 

ich rozvetvená rodina a všetci známi a ich srdcu blízki ľudia. 

 

Fašiangové obdobie  patrilo voľakedy k najveselšej časti roka- teda obdobie svadieb, tancovačiek 

a maškarných plesov, ale ako sa hovorí  každá pesnička má svoj koniec....„Fašánek sa krácí, už sa 

nenavrácí, staré dzievky plačú, že sa nevyskáčú“...kto by nepoznal túto známu „fašiangovskú?“ 

a každý- či starý či mladý vedel  že je koniec tancu a spevu až do veľkej noci.Práve v tomto pokojnom 

a kľudnom období sa opäť zišli naši dôchodci v klubovni  na svojej výročnej schôdzi aby zhodnotili 

uplynulý rok. Bolo to 5. marca a čestným hosťom bol starosta obce Ing. Ľubomír Miklánek a pani 

Mircová a pani Gašová za OV JDS. Posedenie spestrila svojim fašiangovým sprievodom KASANKA 

a pán starosta zároveň zablahoželal ženám k blížiacemu sa sviatku – MDŽ. 

Fašiangové karnevaly boli toho roku v našej obci dva. Jeden bol „škôlkársky“ a konal sa v miestnom 

osvetovom dome, kde mamičky za výdatnej pomoci OcÚ ,pripravili príjemné prostredie a pravé 

fašiangové pohostenie. 

 

Druhý karneval – ako každý rok,  bol v tunajšej základnej škole: 4. marca – v piatok popoludní. Otvorili 

ho „zumbatanečnice“(momentálne módny hit tanca) a pokračovali sme prehliadkou masiek. Porota 

mala nezávidenia hodnú prácu, pretože vybrať z toľkého množstva masiek tú naj...nebolo vôbec 

jednoduché. Každý správny karneval má samozrejme aj tombolu. Tá sa losovala v priebehu tanca, 

takže zábava spolu s tombolovým napätím trvala až do poslednej chvíle. 

 

„Len málo ľudí si svet váži tak, že ich nechá po sebe kráčať 100 i viac rokov...“ 

Tohto krásneho veku sa dožila 15. mája 2011 najstaršia občianka našej obce pani Mária Ochodnická. 

Celý svoj život ťažko pracovala – už od detstva, ked slúžievala na gazdovstvách, kde opatrovala malé 

deti a neskôr kedˇchodievala na majere  do  Rakúska. Na svet priviedla 7 detí a celý život pracovala na 

poliach na lieskovských kopaniciach. Teraz sa teší zo 16 vnúčat, 25 pravnúčat a zo 6 prapravnúčat. 

Oslávenkyňu navštívili pri tejto krásnej a výnimočnej chvíli aj zástupcovia domáceho cirkevného 

zboru – zborový farár Mgr. Peter  Maca, od ktorého prijala sviatosť večere Pánovej a zastupujúci 

dozorca D. Miko. 

Čo jej zaželať k takémuto krásnemu veku? Pokojnú starobu, plnú lásky a nehy. 

 

Život človeka je ako strom. Z malého stromčeka sa rokmi stane strom veľký- silný. No život človeka je 

možné prirovnať aj k rieke – malý-nenápadný pramienok-pridá sa ďalší a potom  ďalší – a odrazu je tu 

silná-dravá rieka, ktorá napája všetko živé. Ale príde i obdobie,ked´sily ubudnú, strom schne, voda 

v rieke upadá. Podobne je to i so životom človeka. V mladosti prekypuje silou, ktorej postupne 

ubúda. Pomaly -  nenápadne sa vkradne  choroba, staroba, proti ktorej nieto lieku. 



 

Toho roku 23. augusta 2011 sme si pripomenuli, že uplynulo neuveriteľných  11 rokov odvtedy čo nás 

navždy opustila „naša pani učiteľka - “ pani Anna Malíčková. Že mala  prácu s deťmi nadovšetko 
rada svedčia aj jej mimoškolské aktivity – športové a spartakiádne cvičenia, práca s mládežníckou 
folklórnou skupinou. S úctou a vďakou na ňu spomínajú jej žiaci. 

 

Pani  učiteľku Oľgu Hlavatú sme na poslednej ceste vyprevadili túto jeseň . Jej šľachetné srdce 
dotĺklo 5. októbra po ťažkej chorobe. Opustila nás žena, ktorá  aj napriek tomu, že nemala vlastné 
deti, venovala deťom – svojim žiakom  celé svoje srdce. Nadovšetko milovala folklór, národopis, krásu 
ľudového umenia. Bola spoluzakladateľkou múzea v našej obci.  

Obidve spomenuté pani učiteľky patrili k tým , ktorí podporovali krásne vzájomné priateľstvo našej 

obce   a moravskej obce Žeravice, hlavne na poli vzdelávania. Táto spolupráca prekvitala v 70. a 80. 

rokoch uplynulého storočia. Určitú dobu bola prerušená, no teraz sme na  tradíciu opäť nadviazali 

a stretnutie starostov obcí sa konalo 13. apríla. Pri tejto príležitosti položili kvety k pamätnej tabuli 

štyroch Lieskovanov, ktorí boli v tejto obci na konci vojny  položili svoje životy. 

 

„Dětské umění překonává hranice –  to je názov projektu v programe cezhraničnej spolupráce 

medzi obcou Moravské Lieskové a obcou Strání. Ich „cimbálovka“, s ktorou do našej obce zavítali 

povedala rečou hudby: folklór sa dedí z pokolenia na pokolenie a „ moraváci“ ho majú v krvi. 

Základná umelecká škola Strání ponúka deťom zo Slovenska hudobný, tanečný a výtvarný odbor a to:.  

hru na bicie nástroje, moderný tanec a keramiku. Naša základná umelecká škola ponúka hru na husle, 

ľudový tanec a keramiku. Prvý úspech v oddelení keramiky nedal na seba dlho čakať – 3. miesto vo 

výtvarnej súťaži „Týká se to taky tebe“, poriadanej v Uherskom Brode získal náš žiak Adrián Pavlík so 

svojou výtvarnou prácou „Medzičasový priestor.“  

 

Streda 18. máj 2011 je opäť dňom návštevy našich žiakov 9. ročníka v koncentračnom tábore 
v Osvienčime – Brzezinke ( Birkenau). Je to miesto najväčšieho vyhladzovacieho tábora v časoch 2. 
svetovej vojny a zároveň miesto najhroznejšieho ľudského utrpenia. Autentické predmety zverstiev 
páchaných na nevinných obetiach -  Dr. Mengele, prezývaný aj „anjel smrti“ si predsa na svoje pokusy 
najradšej vyberal deti - hovoria za všetko. Svoju smrť tu však našiel aj najznámejší veliteľ tábora 
Rudolf Hoss. Tu bol obesený. Z veľkých krematórií a plynových komôr sú tu iba ruiny. Prečo? Fašisti 
pochopili, že vojnu prehrali a tak sa snažili na sklonku vojny – v januári  svoje zverstvá zakryť a tieto 
smrtiace zariadenia vyhodili do vzduchu. Ešte sa medzi nami nájde zopár jedincov, ktorí tieto hrôzy 
prežili a o krutostiach a zverstvách páchaných ľuďmi na ľuďoch sa dozvieme z časopisov, z novín. 

 

CARNUNTUM- je opevnený zimný tábor, ktorý založil v 6. storočí pred Kristom cisár Tiberius a stal 
sa jednou z najvýznamnejších metropolí  Rímskeho impéria –toľko hovorí história. V súčasnosti ho 
nájdeme v obci Pertonell, neďaleko Hainburgu a žiaci 6. ročníka našej školy toto miesto navštívili 26. 
mája. Dozvedeli sa o spôsobe života Rimanov, o živote rímskych detí, o gladiátoroch o gladiátorských 
hrách., Dôkazom toho, že tu Rimania boli je nápis na trenčianskej hradnej skale. 

 



 

Je sobota 4. júna – počasie ako vymaľované. Tak to predsa musí byť – veď dnes čaká naše deti krásny, 

no i náročný deň. Oslavujú svoj sviatok: MDD. No najskôr musia zdolať prekážky a nástrahy 
rozprávkového lesa, preukázať sa pečiatkami v pamätných listoch. Na miestnom futbalovom ihrisku 
sa mohli dať pomaľovať, mohli sa vyskákať na trampolíne, nakuknúť do policajného, či hasičského 
auta, opiecť si špekáčku,  zahasiť smäd chladenou minerálkou. Atmosféru spríjemnil  hudbou Stano 
Černý. Diskotéka sa rozprúdila po skončení súťaží. 

 

X. ročník hasičskej súťaže o putovný Podjavorinský pohár 

 

Táto súťaž sa konala na miestnom futbalovom ihrisku v Moravskom Lieskovom v sobotu 16. júla. 

Miestny dobrovoľný hasičský zbor pod taktovkou svojho predsedu Bc. Radoslava Pavlíka a za 

spolupráce so starostom obce Ing. Ľubomírom Miklánkom privítali 20 súťažiacich družstiev. Súťažilo 

sa v kategóriách: muži, ženy a muži nad 35 rokov. Súťaž bola veľmi vyrovnaná, časy vynikajúce, nikto 

nechcel zaostať. Putovný pohár si prevzali dobrovoľní hasiči z Hrubej Strany. 

V našej obci bolo vykonaných v tomto kalendárnom roku 25 výjazdov : 17 výjazdov k požiarom a 8 

k technickým zásahom. 

Jednotka obecného hasičského zboru vykonala 15 výjazdov: 11 výjazdov k požiarom a 4 k technickým 

zásahom. 

 

Sobota – 6. augusta 2011 – na Bučkovci sa konali po prvýkrát westernové preteky, za účasti 30 
jazdcov so svojimi koňmi z blízkeho i vzdialenejšieho okolia. Mnohí  iste skúsenejší  jazdci predviedli 
náročné kaskadérske kúsky a skvelé jazdecké výkony. Skladba  „Harmonika“ z filmu „Vtedy na 
Západe“ – túto pútavú akciu nielen zahájila ale i ukončila. Jazdci i diváci mali po skončení  pretekov k 
dispozícii country hudbu „Druhá šanca“. 

 

 LETO – to je obdobie, ktoré majú najradšej určite deti ,pretože vtedy majú pokoj od školských 
povinností a iste sa im viac venujú aj rodičia. Tohoročné leto akosi intenzívnejšie a zábavnejšie 
prežívali naši „kopaničiari“. Tradičný futbalový turnaj v netradičnom prevedení zorganizovali  
„šančári“v sobotu 20. augusta. Kto bol víťazom – nebolo vôbec podstatné. Odev a obuv mala od 
pravej futbalovej na míle ďaleko, ale atmosféra bola úžasná a víťazstvo si odniesla dobrá nálada. 

 

DOŽINKY – gazda, dožinkový veniec, kosci  a spev žatevných piesní – toto neodmysliteľne patrí 
k žatve- teda k zberu úrody. V amfiteátri na Bučkovci zneli v sobotu 27. augusta slovenské a moravské 
piesne a mláťačka zvezenú úrodu mlátila. V podvečer a večer hrala do tanca dychová hudba 
Hrozenčané a spievali TETIČKY z Kunovíc a lieskovská KASANKA. 

Dychová hudba BUČKOVANKA oslavovala v amfiteátri na Bučkovci  v sobotu 10. septembra 105. 
výročie svojho vzniku. Koncert začal popoludní  a trval do neskorých večerných hodín. Týmto 
koncertom sa  letná zábava v amfiteátri na Bučkovci skončila. 



 

„Zhora a či oddola prišiel rozkaz do dvora, či sa páči, či sa nie, že sa 
začne učenie“... 

Tieto slová z básne Ľ. Podjavorinskej sprevádzali toho roku v pondelok   5. septembra  2011  našich 
budúcich prvákov na ceste z materskej školy  do základnej školy. Do školy prišli ruka v ruke s mamou, 
ale i s pani učiteľkami zo „škôlky“, ktoré ich slávnostne odovzdali do  rúk najstarších žiakov - 
deviatakov. Riaditeľka školy Mgr. Eva Tomešová, každého žiačika osobne privítala , ozdobila šerpou, 
zaželala veľa šťastia a chuti do novej práce. Tejto netradičnej  udalosti bol prítomný nielen starosta 
obce Ing. Ľubomír Miklánek, ale i starosta obce Strání   pán Mgr. Ondřej Benešík, riaditeľka ZŠ v Strání 
pani Mgr. Irena Michalčíková, pani učiteľka zo ZUŠ v Strání pani Anna Přikrylová. 

Deviataci svojich malých zverencov v sprievode ich rodičov doviedli až do triedy a sľúbili, že ich budú 
často navštevovať , aby vedeli ako sa im v škole darí. 

 

DIVOČINA ZACHRÁNI SVET – taký názov mala  septembrová  putovná výstava fotografií 
v miestnom osvetovom  dome, ktorú našej obci zapožičalo lesoochranárske zoskupenie VLK, ktoré je 
dlhodobo zamerané na záchranu prirodzených lesov. Táto organizácia vznikla v roku 1993 a jej 
snahou je plne ponechať vývoj na prírodu, vytvárať chránené územia bez zásahov človeka. Zaujímavú 
výstavu navštívili nielen žiaci základnej školy, ale i deti z materskej školy a široká verejnosť.  

 

OKTÓBER – mesiac úcty k starším 

Osvetový dom v našej obci bol miestom stretnutia našich dôchodcov v stredu 26. októbra. 
Výnimočný bol toho roku v tom, že tohto krásneho podujatia sa zúčastnili obaja farári, ktorí spolu 
s pánom starostom zaželali našim  najstarším spoluobčanom  pokojné dni staroby. Najväčšiu radosť 
mali iste z vystúpenia tých najmenších, ktorí im odovzdávali i malé pozornosti. Prítomných príjemne 
prekvapil i pán učiteľ Švacho spolu s deťmi z evanjelického cirkevného zboru a napokon to bola 
folklórna skupina KASANKA, ktorá roztlieskala a rozspievala všetkých. 

 

MIKULÁŠKU -  dobrý strýčku 

To bola jedna z mnohých básničiek a pesničiek, ktoré odzneli z úst našich „ drobcov“ v pondelok 
popoludní -   5. decembra v miestnom kultúrnom dome. Komu s nimi urobili radosť? Nuž predsa 
Mikulášovi. Za milý program  ich  Mikuláš odmenil sladkými balíčkami. Museli mu s ťažkou prácou 
pomáhať aj anjelíci a čertíci. 

Mikuláš nezabudol ani na našich seniorov v bezbariérových bytoch a potešil aj ich srdiečka svojou 
návštevou. Mnohí si zaspomínali ako to bolo na Mikuláša v čase ich detstva. 

 

Tak, a  prvá je na svete 

 Takto nazval svoj príspevok do „zimného „Hlásnika“ náš pán starosta. O akú prvú sa jedná? O prvú 
murovanú autobusovú zastávku  v našej obci - pri základnej škole .Nahradila v plnej paráde starú 
,plechovú totálne zhrdzavenú čakáreň. Poďakovanie patrí všetkým ,ktorí sa pričinili k zrodu tejto 
našej krásavice. Udržujme ju v čistote, ved´slúži nám všetkým. 



 

ČARO VIANOC 

Prajem všetkým šťastné ,bohom požehnané Vianočné sviatky a šťastný nový rok 2012!  

Takýmto krátkym, ale výstižným prianím začal svoj príspevok  opäť v „zimnom“  Hlásniku starosta 
obce Ing. Ľubomír Miklánek. Okrem  iného zaželal všetkým aby  si každý našiel  lásku a pokoj  v duši 
a aby každému z nás ten pokoj v duši ostal čo najdlhšie. 

Posolstvo pokoja v podobe vianočných kolied  odovzdala  folklórna skupina KASANKA aj toho roku na 
Nórskom a Dánskom veľvyslanectve, na veľvyslanectve Švédskeho kráľovstva a Fínskej republiky. 
Naše najmenšie koledníčky  Emka  Miklánková a Rebeka Nešťáková potešili svojimi svojimi 
pesničkami a básničkami i v prezidentskom paláci. 

Nezabudli ani na našu čestnú občianku Evu Máriu Uhríkovú, ktorá spí svoj večný sen na cintoríne 
v Dunajskej Lužnej. 

 

Duchovný a náboženský život 

Zborový pán farár. Mgr. Peter Maca oslovil kresťanov  prostredníctvom Hlásnika aj v čase 
veľkonočných sviatkov a pripomína slová apoštola Pavla, ktorý píše:“Pripomínam vám, 
bratia, evanjelium, ktoré som vám zvestoval, ktoré ste aj prijali, aj zotrvávate v ňom, 
i spasenia dochádzate z neho, ked´ho zachovávate tak, ako som vám ho zvestoval...      

Poslednú septembrovú nedeľu 25.9.2011sa v cirkevnom zbore v Moravskom Lieskovom 
konala  veľmi výnimočná slávnosť – Zlatá konfirmácia. Zúčastnilo sa jej 15 konfirmandov, 
ktorí si v chráme Božom pripomenuli sviatočné chvíle spred 50 –tych rokov.. po nkázni slova 
Božieho im boli udelené pamätné listy. Za zlatých konfirmandov sa prihovorila a zborovému 
farárovi Mgr. Petrovi Macovi sa poďakovala pani Vilma Petrovová. 

 

Prvú októbrovú nedeľu – 2.10.2011 si veriaci slávnostnými službami Božími pripomenuli 225. 
výročie pamiatky posvätenia chrámu. Slávnostným kazateľom bol prof. ThDr. Igor Kišš, 
liturgiou poslúžili Mgr. J. Drottnerová z cirkevného zboru Zemianske  Podhradie, domáci 
zborový farár Mgr. Peter Maca a farár a senior v.v. Mgr. M.Masár. históriu chrámu Božieho 
prečítal zastupujúci dozorca D.Miko a k prítomným sa prihovoril   aj starosta obce Ing. 
Ľ.Miklánek. V popoludňajších hodinách sa v chréme Božom uskutočnila prednáška prof. 
ThDr.I. Kišša nna tému: M.Luther – biblický humanista. 

 

Vianoce – radostná zvesť o narodení Spasiteľa, ale nesmieme zabúdať ani na mučeníka 
Štefana, prvého nositeľa tejto vianočnej viery, v ktorom pôsobila Božia múdrosť. Štefan – 
nositeľ čistého srdca a obetavých rúk má nepriateľov, ktorí ho kameňujú a ukameňujú. 
Uprostred kameňovania sa modlí i za svojich katov: „ Pane nepočítaj im tento hriech!“- to je 
iba zlomok z riadkov, ktorými sa prihovára zborový farár Mgr. Peter Maca, kresťanom v čase 
vianočnom. 

Zborový farár Mgr. Peter Maca v kalendárnom roku 2011 nezosobášil ani jeden manželský 
pár. Pokrstil dvoch novorodencov a na poslednej ceste odprevadil 15 spoluobčanov. 



 

 

Pán farár Mgr. Eduard Lazo sa v čase veľkonočných sviatkov, teda v čase osláv Kristovho 
zmŕtvychvstania tiež prostredníctvom Hlásnika prihovára k veriacim: „ Cez rany 
zmŕtvychvstalého Krista môžeme všetko zlo sužujúce ľudstvo vnímať očami nádeje, pretože 
on je nádejou lepšej budúcnosti“.... Najstarším sviatkom kresťanstva je teda Veľká noc – 
zmŕtvychvstanie,ktoré zakladá kresťanskú vieru. 

 

MOC JASLIČIEK -  takýto názov dal pán farár Mgr. Eduard Lazo svojmu príspevku do Hlásnika, 
ktorým sa prihovára všetkým čitateľom. Tu sa okrem iného dozvedáme, že:„slávnosť Vianoc 
v kresťanstve dostala definitívnu podobu v 4. storočí, kedy zaujala miesto po rímskom 
sviatku Sol invictus (nepremožiteľné Slnko) a tak bolo zdôraznené, že narodenie Krista je 
víťazstvom pravého svetla v temnotách zla a hriechu. Vo svetle Vianoc môžeme pochopiť 
Ježišove slová: „ Ak opäť nebudete ako deti, nevojdete do nebeského kráľovstva!“Kto Ježiša 
neprijme srdcom dieťaťa, nemôže vstúpiť do nebeského kráľovstva“ – toto chcel pripomenúť 
kresťanstvu svojej doby František z Asisi. 

Pán farár Mgr. Eduard Lazo v tomto kalendárnom roku zosobášil dva manželské páry, pokrstil 
18 novorodencov a na posledný odpočinok odprevadil 15 spoluobčaov. 

 

 

Ekonomický život 

Predajňa COOP Jednota zmenila zloženie svojich pracovníčok. Stav  nie je taký ako v 
uplynulom kalendárnom roku. Vedúcou je stále slečna Vierka Malíčková. Veľmi šikovne sa 
zvŕtajú: Ivanka Holáňová, Ľubica Kusendová , od 1. júna 2011 pribudla pani Monika Černá 
a na polovičný úväzok ešte pracuje i pani Bruštíková. To, že sme s ich ochotou a úslužnosťou 
veľmi spokojní svedčí bohatá návštevnosť tejto predajne.  

 

 

Šport a telesná kultúra 

 

50 ROKOV VZPIERANIA V MORAVSKOM LIESKOVOM 

Zosnulý rímsko-katolícky kňaz Aladár Struhár, športovec telom i dušou  bol organizátorom 
propagačného stretnutia vzpieračov Nového Mesta nad Váhom a Hrašného - bolo to v roku 
1960.Záujem o tento druh náročného športu vzrástol  najmä potom, keď rodák 
z Moravského Lieskového Michal Miklánek trénoval v Bratislave Jána Zelku. Slovenský zväz 
vzpierania zásluhou pána Miklánka  a pána farára Struhára pridelil lieskovským vzpieračom 
činku a dňa 3. februára 1961 sa konal prvý oficiálny tréning, za inštruktáže pána Miklánka. 
Predsedom vzpierania sa stal ani nie 17-ročný Štefan Marták, ktorý sa stal po absolvovaní 



 

kurzu trénerov III. triedy hlavným trénerom. Trénovali 4x týždenne a samozrejme že sa 
dostavovali aj výsledky, hoci podmienky na tréningboli veľmi obmedzené.  No v tom čase 
bola ešte základná vojenská služba, ktorá trvala dva roky, takže zloženie členov družstva sa 
menilo –nebolo stabilné. Štefan Marták trénoval aj novomestských dorastencov, s ktorými 
získal medailové ocenenia  na majstrovstvách na Slovensku, ale i na majstrovstvách v bývalej 
ČSSR. Za svoju záslužnú činnosť v oblasti tohto náročného športu bol Štefan Marták ocenený 
„ Čestným uznaním za  dlhoročnú starostlivosť o mládež“. Všetci mladí pretekári boli vdáka 
jeho vedeniu zaradení do tréningového strediska mládeže a Marián Zelko bol preradený do 
Strediska vrcholového športu v Trenčíne. V roku 1988 vyhral majstrovstvá kraja, majstrovstvá 
Slovenska, majstrovstvá ČSSR a v roku 1989 získal všetky tituly znova. 

Po roku 1989 nastali v štruktúrach športu zmeny, cvičilo sa len rekreačne, až do roku 1993, 
kedy prišli cvičenci z Nového Mesta nad Váhom do Moravského Lieskového. Tí prišli 
privatizáciou športovej haly o činkáreň, činky a posilňovacie prístroje priviezli so sebou a tak 
sa podmienky na tréning zlepšili. Súťažné družstvo sa  umiestnilo medzi prvými tromi 
družstvami každý rok. V roku 1997 sa vzpieračský oddiel osamostatnil od TJ ISKRA a bol 
zaregistrovaný ako ŠK Sokol Moravské Lieskové. V roku 1998 sa začali tomuto športu venovať 
aj sestry Horné: dvojčatá Hana a Zuzana, ktoré získali hned´medailové umiestnenia a ich 
staršia sestra Magdaléna. Boli to študentky športového gymnázia v Trenčíne. Magdaléna 
získala na majstrovstvách sveta vysokoškolákov v Ružomberku dokonca 3 bronzové medaily. 
Záujemci o tento druh športu sa ohlasujú aj medzi starším školským vekom a snahou trénera 
pána Štefana Martáka je: Pokračovať aj v druhej 50-ke a dosahovať čo najlepšie výsledky, 
pretože tréningové podmienky sú na dobrej úrovni. Veríme tak ako on v ich schopnosti 
a zároveň mu prajeme aby sa mu jeho túžba splnila. 

 

Futbalový oddiel TJ ISKRA  Moravské Lieskové 

Činnosť futbalového mužstva TJ ISKRA  Moravské Lieskové je rozdelená do jarnej a jesennej 
časti. V jarnej časti hráči bojovali o záchranu v súťaži II. Triedy a v tomto období mnohí hráči 
alebo ukončili svoju hráčsku kariéru – Dušan Poláček, alebo z družstva odišli –Radoslav 
Petkov do svojho mančaftu v Dolnom Srní. Jesennú časť začali hráči  už letnou prípravou 
v mesiaci júli. Ani táto časť  súťaže nevyšla podľa predstáv. Hra sa síce pomaly zlepšovala, ale 
iste ešte potrvá nejaký čas kým sa hráči dostanú zo 14. miesta so 4-mi bodmi na 
poprednejšie miesta. Chce to len poctivý a tvrdý tréning. 

Mužstvo žiakov dosahovalo výborné výsledky aj napriek tomu, že mnoho hráčov odišlo do 
dorastu. Venovali sa tréningom  pravidelne a rešpektovali trénerov. 

 

PODJAVORINSKÝ ŠPORTOVÝ KLUB  CYCLING TEAM  Moravské Lieskové 

Je činný v našej obci iba druhý rok, ale jeho základňa sa rozširuje. Chovateľ koní hovorí 
že:“najkrajší pohľad na svet je z konského sedla, ale správny cyklista mu hned´oponuje.“Je to 
síce riadna drina –šlapať  do pedálov v čase i nečase, ale ten pocit blaženosti v cieli, ten 
cyklistovi nikto nevezme. Naši cyklisti sa zúčastňovali súťaží Slovenského pohára v cestnej 
cyklistike, ale i bežeckých pretekov, v triatlone, či pretekov v horskej  cyklistike. 



 

POČASIE 

Kalendárny rok 2011 nás privítal chladným, mrazivým počasím, ktoré však netrvalo dlho. V 
strede mesiaca mrazy ustúpili a nastalo husté a výdatné sneženie – obrovské prívaly snehu. 
Sneženie opäť vystriedal tuhý 15 stupňový mráz. Koncom mesiaca sa prudko oteplilo, sneh sa 
úplne roztopil, zostal iba miestami.  

Mesiac február sa niesol opäť v teplom počasí, v polovici mesiaca padalo mrznúce mrholenie, 
teploty slabo pod bodom mrazu a takto sa mesiac prehupol do jarného mesiaca – marca. 

 Marec -  prvé dni boli poznamenané chladom, snežením, dokonca snehovou búrkou. Opäť 
nastáva oteplenie a 10. marca husto sneží. Sneh  sa topí, pretože nie je zamrznuté. Na Jozefa 
– 19. marca sa prudko ochladilo a do rána napadalo snehu a prudko sa ochladilo. Svoju 
vrtkavú tvár ukázalo počasie hnedˇv  nasledujúcich dňoch. Prudko sa oteplilo, dokonca 
teplota dosiahla až skoro 17 stupňov:29. marca. 

 Apríl sa začína tiež pekným, teplým počasím, ale prívlastok “bláznivý“ nesklamal ani toho 
roku. Prudké ochladenie nastalo 11. apríla, sprevádzané silným vetrom a vo Vysokých 
Tatrách bol znova ničený lesný porast. Hnedˇna  druhý deň bola prvá búrka a následne sa 
oteplilo. Veľkonočný čas bol veľmi nestály – na Juraja a Mareka – 24. a25. apríla- vystriedali 
búrky chlad a veterné počasie. Oteplilo sa až ku koncu mesiaca. V sobotu – 30. apríla, v čase 
stavania májov bolo opäť chladno a strašne daždivo. 

 Prvé dva dni mája boli však pekné, ale už 3. a 4. mája bolo počasie opäť búrkové a chladné, 
doplnené silným vetriskom a 8. mája dokonca presne na obed napadali krúpy. Toto 
nepriaznivé počasie je opäť vystriedané pekným, teplým až letným počasím. Búrky sa 
prihnali znova 20. a 21. mája a ešte 27. a 28. mája, kedy sa aj prudko ochladilo. Posledné dva 
dni mája boli však krásne, slnečné. Takýmto pekným slnečným počasím sme vítali aj  prvý 
letný mesiac: jún. 

Pekné, teplé počasie trvalo to iba do Medarda. Pretože cez deň boli vysoké teploty, v noci 
vystrájali zasa búrky. Počasie sa napokon ustálilo a vydržalo až do konca mesiaca. 

 Prvý prázdninový mesiac – júl- bol poznamenaný veľkými horúčavami a následne na to 
prudkými ničivými búrkami. Sever a východ Slovenska ničili záplavy a lesné kalamity. Strieda 
sa horúčava s chladom a teplotný rozdiel je . 10-15 stupňov. 

Takýto je v podstate celý tento mesiac, okrem dvoch sobôt – kedy bolo pekné, slnečné 
počasie. 

Mesiac august  povedal škaredému počasiu:“dosť“ a nastúpili 30. stupňové teploty, ktoré nás 
sprevádzali aj v septembri a dokonca aj v októbri. 

 Mesiac november bol tiež bez dažďa, ale od polovice tohto mesiaca sme čoraz viacej 
zahaľovaní do hustých hmiel. Začína sa sem-tam tvoriť námraza. Podobný ráz počasia trvá aj 
v mesiaci decembri – husté hmly striedajú pekné, slnečné dni. 

 Husto a trvalo začalo snežiť v stredu 21. decembra. Sneh síce všetok nevydržal, ale Vianoce 
boli biele a počasie bolo naďalej  hmlisté, pomerne teplé. 

 



 

Obyvateľstvo:  

Počet obyvateľov v porovnaní s rokom 2010 stúpol o 57 obyvateľov. Teda k 31. decembru 
2011 má naša obec 2503 obyvateľov.  

V tomto kalendárnom roku sa  v našej obci narodilo 25 detí. 

V tomto kalendárnom roku zomrelo 33 našich spoluobčanov, z trvalého pobytu sa odhlásilo 
31 obyvateľov, ale k trvalému pobytu sa prihlásilo 46 nových obyvateľov, čo znamená, že 
naša podjavorinská obec sa pomaly rozvíja, rozrastá a napreduje. 

 Ako som už kedysi dávno spomínala, opakujem teraz znova. Mnoho neznámych ľudí si našu 
krásnu obec vyberá za svoj domov. Svedčí o tom  výstavba a renovácia domov nielen v obci, 
ale i na kopaniciach. Veď domovom nemusí byť vždy to miesto kde si sa narodil, ale zvyčajne 
je to to miesto, kde sa cítiš dobre, kde máš priateľov, na ktorých sa môžeš spoľahnúť. 
Prianím nás „starých lieskovanov“ je: aby tento trend pretrvával čo  najdlhšie, aby sa naša 
obec „omladila.“ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


